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Bestuur en commissies IJsclub Vlietland  
 
Voorzitter: 
Jan v.d. Berg          tel. (015) 3808677     e-mail: jbberg@planet.nl  
 
Secretaris: 
Aad van Winden          tel. (015) 3808732  e-mail: avw@kabelfoon.nl 
 
Penningmeester: 
Sylvia vd Berg-Maat  tel. (06) 16608142 e-mail: sylviamaat@hotmail.com  
 
Algemene bestuursleden: 
Leo Heijdra, Wim van Mierlo, Theo van Paassen, Eef Rimmelzwaan,  
Paulien Wolters, Ben Schenkeveld, Bas Wolters, Paul van Leeuwen 
 
Ledenadministratie:  
Remco Jongbloed       tel. (06) 22726454   e-mail: admin@ijsclubvlietland.nl 
Eef Rimmelzwaan       tel. (06) 23043848     
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Ben Schenkeveld, Theo van Paassen, Wim van Mierlo 
 
Jongerencommissie 
Paul van Leeuwen, Bas Wolters, Remco Jongbloed 
 
Financiële commissie: 
Sylvia vd Berg-Maat, Aad van Winden, Eef Rimmelzwaan, Jan v.d. Berg 
 
Koek en zopie commissie: 
Paulien Wolters, Dorus v.d. Kraan 
 
Beheerders website 
Paul van Leeuwen, Remco Jongbloed, Bas Wolters 
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GA JE MEE, OP DE SCHAATS “GOUDSE PIJPEN” HALEN?? 
 
Het was februari 1985, het vroor al een paar dagen en de eerste Vlaardingse 
moppen, in een rode zakdoek verpakt aan de riem, zag je al over de vaart 
voorbij komen, terug richting Westland! En als het dan eindelijk blijft vriezen, 
bedenken mensen zomaar nieuwe uitdagingen! Peet (vd Ende!) vraagt tijdens 
die dagen aan mij of ik het zie zitten, om op de schaats Goudse pijpen te 
gaan halen! “Ja, natuurlijk Peet”!! Dorus (vd Kraan!) kwam als 
schaatsliefhebber al snel bij ons groepje! 
Maar wat is dan de route die je naar Gouda moet schaatsen? Mijn vader zei, 
dat neef Ted (Vijverberg) al vaker Goudse pijpen was wezen halen! Dus die 
afspraak was snel gemaakt en op een zondagavond ontmoeten wij, (Peter, 
Dorus en ondergetekende!), in Huize Hendrika te Naaldwijk, Ted en zijn 
vrouw Hennie. Wat later arriveerde ook Nic Scholte (schaatsmaat van Ted!) 
en met zijn allen bogen wij ons over de land-/waterkaart voor de juiste route! 
Dat het, bij dat bezoek, niet alleen bij kaartlezen en koffie drinken bleef, 
hoeven wij jullie natuurlijk niet verder uit te leggen!!   
Het blijft die komende week doorvriezen en er wordt al over een 
Elfstedentocht gesproken! Elfstedentocht? Dat was toch niets voor ons! Zo 
goed konden wij nou toch ook weer niet schaatsen! En wij besloten die 
zondagavond, dat wij a.s. woensdag “onze tocht” zouden rijden!!! We starten 
in Schipluiden, bij de Paardenbrug, starttijd 07.00 uur! 
Wie gingen er allemaal mee? Uit de grijze hersencellen van ondergetekende 
komen langzaam wat namen (ik ben er vast nog een paar vergeten!) 
opborrelen: Peet v d Ende, Ton v Winden, Gam v. Leeuwen, Willem 
Olsthoorn, Dorus en Nol vd Kraan, Geer Dekker, Kees van Paassen, Han van 
Dijk, Astrid Tetteroo, Leen Kuivenhoven, J.v.O? L.v.O.? en ondergetekende! 
 
Via de Vlaardingsevaart, bij het gemaal naar beneden de Zweth af, maar daar 
is het eerste obstakel, Rijksweg 19 (de A-4!) was in aanleg, een betonnen 
tunnel van wel 50 meter moesten we doorheen schaatsen! Levensgevaarlijk!! 
En wie zegt dat het ijs eronder sterk genoeg is? “Nou”, zegt Nol vd Kraan 
toen, “ik ben hier gisteren al even wezen proefschaatsen en je kunt er 
gewoon onderdoor”!! Dus pffffftt, dat viel gelukkig mee! We hadden allemaal 
wel (reddings!)touwen meegenomen, maar die laten we liever droog in onze 
rugtassen zitten! (tegenwoordig schaats je niet onder de A-4 door, maar kun 
je over de A-4 bij het Eco-/aquaduct!). 
Verder door tot aan de spoorlijn Delft-Rotterdam, moeten we dan hier naar 
links of naar rechts?? Google-maps bestond toen nog niet! Gelukkig dat 
sommige mensen een goed oriëntatie-gevoel hebben!? In onze groep wilde 
Gam daar ergens naar links en Peet zei naar rechts!? We hebben, via diverse 
slootjes, desondanks de Poldervaart gevonden en reden deze helemaal af! 
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Op naar Overschie en dan ………. hier moeten we het eerste stuk klûnen?? 
En dat klûnen ging helemaal onder het Kleinpolderplein door, op onze 
schaatsen (wij wel, met beschermers natuurlijk!)!! Alleen had Willem 
Olsthoorn zijn beschermers vergeten!!?? “Dat maakt niet uit!” zei Willem!! 
Vele stappen verder stapten we op de Rotterdamse Schie, dan via de 
Kralingse Plas, hier was het ijs meedogenloos! Je moet weten dat bij de 
aanvang van deze vorstperiode, er een harde oostenwind stond en die 
veroorzaakte, tijdens het bevriezen van de Kralingse Plas, golven in het water 
en die waren bevroren! Wij schaatsten daar zo gezegd, tegen de golven in!! 
Je viel bijna bij iedere slag, als je die schaatsbeweging tenminste een slag 
kon noemen!  
We kwamen bij de oprit (die naar de Van Brienenoordbrug leidt!) en gingen 
onderdoor! Daar stapten we op de Ringvaart! (Kijk nou! Je kon zien, dat hier 
iemand had zitten vissen, er stond namelijk nog een stoel en deze was 
vastgevroren op het ijs! De visser was spoorloos!!??). Door op de Ringvaart 
schaatsten we op naar Capelle aan de IJssel, daar stopten we bij de 
plaatselijke kroeg, want het was ondertussen tijd voor “een bakkie”!! (je 
begrijpt dat we geen thermoskan met koffie bij ons hadden!!). 
Wat later, weer op weg, werd het ijs na Capelle plotseling zichtbaar en 
hoorbaar dunner!! (dit kwam doordat ze daar een gemaal hadden aangezet!). 
Zie het al voor je? De voorste schaatsers zijn de “proefkonijnen” van de 
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groep! De eerste schaatser schaatste nog net langs het eerste wak/slijtgat en 
rende toen, net op tijd, de kant op en de rest van de groep volgde zijn 
voorbeeld!! Gelukkig hield hij droge voeten (schaatsen!)! Wat was het ijs hier 
slecht!! We moesten nu een flink eind klûnen!! Er was immers maar één doel: 
Gouda!! Dus vooruit met de geit!! 

 
Op een gegeven moment ging de eerste van onze groep weer het dikkere ijs 
op en wij volgden/durfden toen allemaal!! Dan schiet het weer lekker op, maar 
bij Nieuwerkerk aan de IJssel was een industrieterrein waar veel stof en zand 
op het ijs was geblazen door de harde wind van de afgelopen dagen!! Je 
schaatste voor geen meter, je schaatsen willen niet meer glijden en worden 
hartstikke bot! Dus al “werkend” kwamen we, via de Ringvaart van de 
Zuidplaspolder, rond twaalf uur eindelijk bij Gouda aan!!! 
 
Ted had gezegd, dat ze misschien bij Gouda wel op het ijs staan om ons de 
Goudse pijpen te verkopen! Dan is het even inkopen van de bewuste pijpen 
en dan kun je gelijk weer terug! Maar ze stonden er niet, dus moesten we 
helemaal naar de Markt lopen! Onderweg naar de markt, liep Han van Dijk 
regelmatig een winkel in en vroeg dan met luide stem: “verkopen jullie hier 
Goudse pijpen”? Dus als je wilt weten of het lopen naar de Markt afzien was? 
Nee, het was eigenlijk één groot feest! Op de Markt aangekomen, direct naar 
de sigarenwinkel die de gewilde Goudse pijpen te koop aanbood! Daar 
werden vele Goudse pijpen van diverse afmetingen aangeschaft! Met deze 
trofeeën konden we het thuisfront aantonen, dat wij daadwerkelijk in Gouda 
waren geweest! 
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Daarna was het tijd om een hapje te eten! En omdat een oud-Schipluidenaar 
daar op de Markt een restaurant exploiteerde, gingen wij “even” langs bij 
meneer Vermeulen? Hij was oud-medewerker in de kippenschuur van Bram 
van Dorp! Nadat de inwendige mens voldoende was bijgetankt, aanvaardden 
wij de terugtocht, dus eerst weer een half uur lopen naar het ijs/de vaart voor 
dat we de schaatsen weer onder konden binden! 
Dat dit tochtje voor sommigen een ware slijtageslag zou worden, moge 
duidelijk zijn! 40 km heen en natuurlijk 40 km terug!! Zeker 50 keer van het ijs 
af, dat was alleen voor Willem géén probleem, want die had toch geen 
beschermers meegenomen!! En dan is het toch fijn, dat Willem Gam een 
beetje kon duwen, want die was halverwege de terugweg compleet versleten! 
Na Nieuwerkerk gingen we rechtsaf naar de Rottemeren, hier zouden we 
zeker beter ijs treffen, dan het ijs op de heenweg via Capelle!! Dus via 
Zevenhuizen, over de Rottemeren, via de Rotte, naar Rotterdam! Hier weer 
onderlangs Kleinpolderplein, de Poldervaart, de Zweth af, de 
Vlaardingsevaart op. Het was 19.00 uur dat we weer in Schipluiden 
aankwamen!! Dus, eind goed, al goed!! 
En toen? We besloten om deze gave dag samen af te sluiten! Dus even naar  
Café Sport van Rinus Haring! Maar Rinus zei: “Nee jongens, dat kan nu niet, 
ik krijg vanavond de biljarters hier binnen en dan kan ik jullie er niet bij 
hebben!!” Maar na een goed gesprek kon het wel!! Want 15 man, met honger 
en dorst, die laat je toch niet buiten staan! Na anderhalf uur vertrokken wij en 
Rinus had een recordomzet binnen gehaald! 
Al met al was het een gezellige dag en een sportieve ervaring!! 
 
Theo van Paassen 
 
Ps., de dag na onze Goudse schaatstocht werd de Elfstedentocht van 1985 
verreden! 
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di Corti Cyclo service  
Voor al het onderhoud van uw stadsfiets, racefiets 
en mountainbike en het slijpen van schaatsen 
  
Frank de Kort  
Keenenburgweg 29 2636GK Schipluiden  
Tel. 06-27464132 frank@dicorti.nl 

 
  
 
SCHAATSEN SLIJPEN 
 
Het  schaatsen slijpen gebeurt niet meer in het clubhuis van de ijsclub maar 
aan de oostzijde van de loods aan de Zouteveenseweg nr. 15. 
Volg onderstaande route 200 meter vanaf het clubhuis en aan de achterzijde 
bevindt zich de werkplaats van schaatsenslijper Frank de kort. 
Contactgegevens: frank@dicorti.nl  telefoon 06-27464132 
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ALGEMEEN VERSLAG SEIZOEN 2022-2023 

Terwijl we nu, begin oktober, een periode beleven met zomerse temperaturen 
en de eerste nachtvorst nog niet in het verschiet ligt, gaan we toch ook al 
weer denken aan de komende winterperiode.  
Dit in de hoop dat we opnieuw mogen genieten van een prachtige ijsperiode. 
Het is lang geleden, maar ik kan me nog goed herinneren dat in 1980 de vorst 
al begin november zodanig scherp was ingetreden, dat van 2 tot 5 november 
de ijslaag op de vijvers van het Beatrixpark in Schiedam-Kethel al te belopen 
viel en er voorzichtig werd geschaatst.  
Het Hellman wintergetal in die week was 17, dat betreft de opgetelde 
daggemiddelden onder nul en dat was al hoger dan menig winter in de 21e 
eeuw. Die winter hadden we 4 maanden op rij een ijsperiode  
(zie: https://www.wintergek.nl/winter/1981), iets waar we de laatste 10 jaar 
slechts van kunnen dromen. 
Toch zagen we in februari 2021 een extreme -haast Siberisch aandoende- 
koudeperiode, beginnend met 2 dagen lang sneeuwjachten en ook afgelopen 
seizoen een mooie ijsperiode in december. 
Het is geenszins zo dat we de winters in Nederland zomaar kunnen 
afschrijven.  
Hoe dat zich komend seizoen gaat ontwikkelen is altijd weer spannend.  
Het tijdig analyseren van weerkaarten met de mogelijkheid van een 
koudeperiode is een hobby die veel weerliefhebbers met name in de winter 
bezig houdt. Degenen die dit intensiever willen volgen zouden regelmatig 
eens kunnen kijken op het belangrijkste platform weerwoord.be, waar vele 
(amateur-) meteorologen zich uiten en de spanningen bij mogelijke 
koudeprojecties hoog oplopen. 
Op die manier geven ook de grijze natte winterdagen een andere dimensie.  
Juist in Nederland, waar we ons altijd bevinden in het neutrale gebied tussen 
de voortdurende zee-invloed tegenover de mogelijke uitbraak van kou uit het 
oosten, levert het die extra spanning op die men in Scandinavië nooit heeft. 
Dat maakt het voor weer- en winterliefhebbers zo bijzonder! 
De komende jaren worden sowieso erg interessant nu blijkt dat de AI- 
projecties (Artificial Intelligence), ofwel de automatisch via internet-algoritmes 
gemaakte voorspellingen, steeds beter worden en al in een paar gevallen de 
bekende weerbureaus als ECMWF en GFS hebben overtroffen. 

Vorst- en IJsperiode 12 tot 18 december 2022 
De aanloop naar de afgelopen winter was bijzonder! Veel hoge druk in het 
noorden en een volledig geblokkeerde Atlantische Oceaan, waardoor 
depressie invloed uitbleef en het wachten was op de ‘OOSTER’. De hartslag 
van de winterliefhebbers liep snel op. 
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Dé VBO Makelaar – Taxateur van de regio Den Hoorn,             
Schipluiden, Maasland, Delft, Westland, Maassluis en Rijswijk. 

 
Fluitekruid 64, 2635 KT Den Hoorn 

 
Telefoon: 015 - 257 38 98  

www.vanleerdammakelaardij.nl 
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Op 11 december werd het eerste winterbericht op onze website gezet en op 
12 december werd 4 graden vorst genoteerd. Het AD en het NOS-
jeugdjournaal belden om te horen wanneer de baan open zou gaan!?  
De media begrijpen niet altijd wat natuurijs betekent en dat dit steeds op 
dagbasis moet worden bekeken. 
Een bijzonder positief punt was ook dat we door de uitvoerder van 
werkzaamheden op de Vlaardingervaart werden benaderd of en zo ja er zicht 
was op schaatsplezier op het ‘buitenijs’. Men was de commotie van februari 
2021 niet vergeten toen men kadewerkzaamheden met nadelige gevolgen 
voor het natuurijs wilden doorzetten.  
Van maandag 12 december tot zondag 18 december werd dagelijks lichte tot 
matige vorst voorspeld met op 18 december bij ons als laagste temperatuur 
min 8.  
Op 14 december werd een ijsdikte gemeten van rond 3,5 cm en werd het ijs 
getest; een groot aantal kinderen werd uitgerust met prikstokken om de 
methaan gasbelletjes door te prikken. Het enthousiasme was groot en het 
kostte moeite om ze weer van het ijs te krijgen.  
Met het doorprikken van die potentiële door veengas veroorzaakte 
spoelgaten, werd de ijsvloer aanzienlijk versterkt en bood kansen voor 15 
december mits het voldoende zou doorvriezen. Die nacht duurde het echter 
lang voordat de vorst intrad, maar tegen de ochtend vroor het toch bijna 5 
graden en was de ijsdikte opgelopen tot 5 cm op de 400 meter baan en 4,5 
cm op de kinderbaan. Tijdens een vroeg in de ochtend gehouden 
bestuursoverleg gaven de ijsmeester het signaal ‘it giet oan’!!  
 
Er werd besloten de baan alleen open te stellen voor leden van de ijsclub, 
maar ook mochten voor het eerst sinds jaren weer nieuwe leden worden 
ingeschreven. Wel… dat hebben we geweten!! 
Door media-aandacht van AD, TV West en WOS was er grote toeloop van 
‘heinde en ver’ en werden in de loop van de week bijna 700 nieuwe leden 
bijgetekend. Door verloop van leeftijd en verhuizing was het ledenaantal al 
enige jaren verminderd en was er weer ruimte om bij te schrijven. 
 
Op vrijdagochtend kwamen alle leerlingen van de basisscholen schaatsen. 
Een groot succes en een heerlijk gezicht hoe er werd genoten. En vooral de 
spanning op de gezichten van de kleintjes die voor het eerst met opgewonden 
rode koontjes met behulp van onze ‘schaatsrollators’ over het ijs krabbelden.  
In het weekend van 17 en 18 december was het zo druk op de baan en zo 
gezellig in het clubhuis dat de catering alle erwtensoep uit Midden Delfland en 
zelfs uit de supermarkten in Delft ‘ronselde’ om aan de vraag te kunnen 
voldoen en nergens waren meer broodjes te krijgen. Op zondag 18 december 
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konden we tegen de avond afsluiten en terugkijken op een fantastische 
ijsperiode. Velen hebben genoten. Op de website kunt u nog eens kijken naar 
de prachtige drone-opnamen gemaakt door Milan van Haren, waarmee het 
beeld van deze mooie periode prachtig is vastgelegd. 
Het laatste beeld in het clubhuis waren de 8 ijsclubvlaggen die op maandag 
op de tafels lagen te drogen in afwachting van een volgend ijsfestijn! 
 

 
 
Tweede periode? 
Even zag het er naar uit dat we in januari opnieuw op de schaats zouden 
komen. Het Europese weerbureau voorspelde voor 17 tot 25 januari lichte tot 
matige vorst, maar een sterk ontwikkelende venijnige depressie zorgde ervoor 
dat die ambitie op 18 januari werd doorgestreept. En daarmee werd het 
natuurijs seizoen 2022-2023 afgesloten. 
  
District Westland en Westland Toertocht (WTT)-organisatie 
Samen met de ijsclubs uit Vlaardingen, Maasland, De Lier en Naaldwijk 
overleggen we periodiek over de draaiboeken om voorbereid te zijn op een 
eventuele Westland-Toertocht. 
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WTT-bestuurslid Kees van Schie overleden 
Eind november bereikte ons het droevige bericht dat Kees van Schie op 76 
jarige leeftijd was overleden. Kees had skeeleren en schaatsen in de 
haarvaten van zijn lijf en leven. Hij heeft veel betekend voor de schaatssport 
in het Westland en voor de Westland Toertocht. Op 2 december hebben we 
helaas afscheid van deze grote sportman moeten nemen.    
 
Opheffen District Westland 
Samenkomst van de regionale ijsverenigingen is goed voor de blijvende 
binding, met name voor de Westland-Toertocht organisatie waar we 
gezamenlijk verantwoordelijk voor zijn.  
Zoals in het vorig jaar verspreide jaarboekje al vermeld is de formele 
organisatie ‘KNSB District Westland’ opgeheven als gevolg van steeds 
complexere regelgeving en bijbehorende kosten.  
De Westland-Toertocht is nu juridisch ondergebracht bij ‘IJsclub de 
Eendracht’ in Naaldwijk en wordt inhoudelijk door de 5 regionale ijsclubs 
voortgezet!  
Afgelopen boekjaar is er geen vergadering geweest, de situatie gaf daarvoor 
niet voldoende aanleiding. Begin oktober heeft er ter voorbereiding van 
komende winter en voor de actualisering van het WTT-draaiboek weer een 
samenkomst van de 5 ijsverenigingen plaatsgevonden. 
 
Een dankwoord 
Velen hebben zich weer ingespannen om onze ijsclub levend te houden. 
Zowel op de ‘Opzoomerdag’ als op de vrijdagochtenden wordt er gewerkt om 
terrein en clubhuis in uitstekende staat te houden en een schoonmaakploeg 
zorgt geregeld dat het clubhuis er netjes blijft uitzien. 
Tijdens de ijsperiode werd door vrijwilligers en enthousiaste kinderen de 
ijsvloer onderhouden en hebben de catering-mensen een grote prestatie 
geleverd. De inschrijving van nieuwe leden en het uitgeven van ledenkaartjes 
was eveneens intensief.  
Juist met het enthousiasme van al die vrijwilligers is het bestaansrecht van 
onze florerende vereniging geborgd. Dat geldt ook voor degenen die jaarlijks 
het jaarboekje organiseren en de jongere generatie, die de website- en social 
media onderhoud doen. 
 
Speciale dank moet worden uitgesproken richting ledenadministrateur Remco 
Jongbloed, die al die nieuwe leden heeft ingevoerd in onze 
ledenadministratie.  
. 
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Gebruik clubhuis:  
Vereniging gerelateerd gebruik:  
Bestuur IJsclub Vlietland en vrijwilligersactiviteiten (+/- 50), Vlaardingse 
IJsclub (3) WTT-organisatie (1) 
Visclub ’t Voertje (6), Watersport Vereniging (7), De Hardloper (6),  Oranje 
vereniging (3), Hobbytuin vereniging (1), Paasspektakel RK kerk (1), De 
Zonnebloem (4), Buurtpreventie(10), Stichting Zomerfeest Schipluiden (2), 
Dios Lentefeest (1) Gymnastiekvereniging (2), VV jeugdelftal Schipluiden (1)  
Overig gebruik: 
Pieter van Foreest (1), Kinderfeestjes (4), Familiereünie (3), Schoolreünie 
Paulus Mulo (1) 
 
Tot slot nog alle feiten van afgelopen seizoen op een rijtje: 
IJsperioden      1  
Schaatsbare dagen ijsbaan    5 
Westland-Toertocht     0 dagen  
Maximaal gemeten ijsdikte    8 cm. 
Aantal leden 30 juni 2022    5.125 
Aantal leden 30 juni 2023 ,    5.667    
Bestuursvergaderingen     2 
District Westland en WTT-vergaderingen  1 
 
Namens het bestuur van IJsclub Vlietland;   
Aad van Winden, secretaris. 
 

 

GEGEVENSWIJZIGINGEN T.B.V. LEDENBESTAND 
 
Wij verzoeken u eventuele wijzigingen in uw gegevens in ons ledenbestand 
zoveel mogelijk vóór 15 november aan ons door te geven. 
Voorbeelden van wijzigingen zijn: 
- onjuiste naam/adresgegevens op boekje of nota; 
- verhuizing of kinderen die op zichzelf zijn gaan wonen; 
- aanmelding kinderen (indien er al een hoofdlid is ingeschreven 

kunnen kinderen jonger dan 6 jaar vóór 15 november gratis worden 
bijgeschreven). 

De wijzigingen onder vermelding van namen, adres, tel. nummer, e-mail en 
geboortedata kunt u schriftelijk of per e-mail doorgeven aan onze 
ledenadministrateur: Remco Jongbloed, e-mail: admin@ijsclubvlietland.nl. of 
Delflandplein 184, 2624 GD Delft. 
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 Wij werken de hele  week op afspraak! 
 Tot ziens in onze kapsalon. 
 
 Vlaardingsekade 14 
 2636 BA Schipluiden 
 Tel. 015-3808330 
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AGENDA LEDENVERGADERING 7 NOVEMBER 2023 
(aanvang 20.00 uur in clubgebouw IJsclub Vlietland) 
 

1. Opening / mededelingen 
 

2. Vaststelling agenda 
 

3. Notulen ledenvergadering 1 november 2022 (zie pagina 21 e.v.) 
 

4. Algemeen verslag seizoen 2022-2023 (zie pagina 11 e.v.) 
  

5. Financieel verslag: 
 Resultatenrekening 2022/2023 + balans 
 Verslag kascommissie (Aad Koole en Wim Roeleveld) 
 Begroting seizoen 2023/2024 
 Benoeming kascommissie 2024 
Aad Koole is aftredend, Nico van Paassen is reservelid. 
De financiële stukken zijn opvraagbaar bij de penningmeester en ter 
vergadering beschikbaar voor de aanwezige leden. 

 
6. Bestuursverkiezing 

 Aftredend dit jaar zijn: Jan vd Berg en Wim van Mierlo 
 Wim is herkiesbaar; 
 Jan is nog voor een jaar herkiesbaar; 
 I.v.m. verjonging van het bestuur en omdat enkele bestuursleden  

hebben aangegeven de komende jaren te gaan stoppen draagt 
het bestuur Remco Jongbloed en Erik Folkers voor als nieuw te 
benoemen bestuursleden, waarbij Remco heeft aangegeven 
volgend jaar de voorzittershamer van Jan te willen overnemen. 

 tot aanvang van de vergadering kunnen de leden 
(tegen)kandidaten voordragen 
 

7. Investeringsvoorstellen (n.a.v. suggesties uit vorige ledenvergaderingen) 
 

8. Wat verder ter tafel komt / Rondvraag 
 
9. Sluiting 

 
 
Na afloop van de vergadering is er gelegenheid onder het genot van een 
drankje tot napraten en het uitwisselen van schaatsbelevenissen. 
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Gaagweg 36 schipluiden 

Tel: 015-3809134 
e-mail: info@zuivelvanwinden.nl 

 

Openingstijden 
 

 dinsdagmiddag  12.30-17.30 uur 
 vrijdagmiddag    12.30-17.30 uur 
 zaterdag 09.00-16.00 uur 
 

Ook voor een origineel cadeau zoals  
het  'Midden-Delfland pakket' 

verkrijgbaar in elke prijsklasse ! 
'Bezoek onze winkel of bel ons' 

 

 
 - Netwerk installaties in en om het 
   huis. 
 

 - Elektrische installaties 
 

 - TV distributie installaties ; 
   internet / WiFi in Hotels, 
   Pensions, Sportcomplexen etc. 
 

 - Verhelpen storingen bij Digitale 
   TV ontvangst van kabel, satelliet 
   en Digitenne 
 
 

 Wim Ammerlaan  
 Antenne- en Elektrotechniek 

 

Woudseweg 168 
2636 AW Schipluiden 
Tel:  06-51155195 
Fax: 015-3809945 
Web: www.wa-ae.nl 
E-mail: 
WA_AE@hetnet.nl 
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NOTULEN LEDENVERGADERING 1 NOVEMBER 2022 
 
1. Opening en mededelingen 
De voorzitter, Jan vd Berg, opent de alweer 32e ledenvergadering van de 
ijsclub om 20.04 uur en heet de 52 aanwezigen hartelijk welkom. In het 
bijzonder wordt Eric van Wijngaarden welkom geheten, de oud-voorzitter van 
de Vlaardingse IJsclub DVIJC. 
De voorzitter zegt blij te zijn dat we de jaarvergadering dit jaar weer in ons 
gezellige clubgebouw kunnen houden. Vervolgens blikt hij terug op het 
afgelopen jaar van de vereniging. Helaas geen schaatsperiode gehad. 
Hopelijk komend seizoen beter. 
Ook wordt stil gestaan bij het drama bij IJsclub De Kom in Nieuw Beijerland 
waar een vrachtauto het barbecuefeestje van de ijsclub binnen reed en 6 
dodelijke slachtoffers teweeg bracht. Vanuit IJsclub Vlietland is een 
condoleancebericht gestuurd. 
De secretaris meldt dat er ingekomen stukken zijn van de Oranjevereniging 
Schipluiden voor gebruik ijsbaanterrein op Koningsdag, van Jef Colin over 
behouden sfeer bij ijsclub, en bericht van Kamer van Koophandel over 
afwijzing UBO-opgave vanuit de ijsclub. 
Afmelding is ontvangen van bestuurslid Bas Wolters. 
 
2. Vaststelling agenda 
Geen opmerkingen. De agenda in het jaarboekje wordt afgelopen. 
 
3. Notulen ledenvergadering 2 november 2021 
Nico van Paassen maakt eerst de complimenten voor het jaarboekje en 
vraagt vervolgens naar stand van zaken over zijn gedane suggestie op 
jaarvergadering 2021 om bij de gemeente te vragen naar mogelijkheid een 
van de bruggen over de Zweth en Monsterse Watering de naam ‘Tineke 
Dijkshoornbrug’ te gaan geven. De voorzitter zegt dat dit in het bestuur wordt 
besproken. 
Op een vraag over andere schaatsenslijper in clubgebouw nu Folkert 
Foekema daarmee stopt, wordt vanuit bestuur geantwoord dat het bestuur in 
gesprek is met een andere schaatsenslijper. 
Wim Nell vraagt naar de gedane suggestie om met jeugdleden met de bus 
naar de Uithof te gaan.  
Geantwoord wordt dat bij DKYV en DVIJC onze jeugdleden al op de Uithof 
schaatsen. Verder valt dit punt onder de ingebrachte investeringsvoorstellen 
die onder agendapunt 7 worden besproken. 
Vervolgens wordt Leo Heijdra bedankt voor het maken van de notulen. 
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www.vdboschinstallatie.nl 
 
 
 

Tel: 015-3808252 
 
 

 
 

     Hoornsekade 15 

    2635 HA Den Hoorn 

    Tel. 06 51134578 
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4. Algemeen verslag 2021-2022 
De secretaris, Aad van Winden, geeft een toelichting op het in het jaarboekje 
opgenomen jaarverslag.  
Helaas geen ijsperiode geweest. Afgelopen jaren kwam de koude wind pas in 
maart/april, en dat is te laat voor vorming van schaatsbaar natuurijs. 
Vervolgens maakt hij melding van het formeel opheffen van het District 
Westland van de KNSB. Dit i.v.m. de toenemende eisen en kosten vanuit 
UBO en WBTR-regelingen en ook omdat vanuit de KNSB Gewest ZH steeds 
minder aandacht is voor natuurijs. De 5 ijsclubs in het District blijven wel 
samenwerken o.a. rond de organisatie van de Westland Toertocht. 
Ook maakt hij melding van de jongeren bij de ijsclub die meer taken op zich 
nemen. Remco Jongbloed heeft de ledenadministratie van Eef Rimmelzwaan 
overgenomen. Bas Wolters en Paul van Leeuwen verzorgen de website. 
Vanuit de aanwezigen worden over het verslag geen opmerkingen gemaakt. 
De secretaris wordt vervolgens bedankt voor zijn verslag. 
 
5. Financieel verslag 
De penningmeester, Marlies Wenneker, geeft een toelichting op de uitgereikte 
financiële overzichten.  
Resultatenrekening en balans 2020-2021 
Als ijsclub betalen we een behoorlijk bedrag aan erfpacht maar dat wordt 
d.m.v. subsidie door de gemeente gecompenseerd zodat de lasten ongeveer 
gelijk blijven t.o.v. de eerdere pachtovereenkomst met DLG. Hiervoor heeft de 
ijsclub nu een 50-jarig erfpachtcontract met de gemeente. 
Op een vraag over sponsoring antwoordt zij dat de ijsclub de goede doelen 
Stichting l´Accolade en Team Westland heeft gesponsord. 
De nieuwe website en de aanschaf van een nieuwe keukenboiler is betaald 
uit het ontvangen sponsorbedrag via de Rabo clubsupportactie.  
Begroting 2021-2022 
Ook hierop geeft de penningmeester een toelichting. Voor een vaste 
internetaansluiting is een hoger bedrag gereserveerd. 
Door de leden wordt aandacht gevraagd voor verhoging energieprijzen. 
Opgemerkt wordt dat de energiekosten met name in de vastrecht aansluiting 
zitten voor de baanverlichting. Dit komt onder punt 7 aan de orde. 
Verslag kascommissie 
Kees van Paassen zegt dat hij samen met Aad Koole de financiële 
administratie heeft gecontroleerd bij de penningmeester. Het zag er allemaal 
weer prima uit.  
De voorzitter bedankt vervolgens de penningmeester voor het vele werk dat 
zij elk jaar voor de ijsclub verzet. Onder applaus wordt vervolgens de 
penningmeester en het bestuur decharge verleend.  
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Benoeming kascommissie 2023 
De voorzitter bedankt de kascommissie. Kees van Paassen is aftredend. Aad 
Koole blijft nog een jaar lid. Wim Roeleveld treedt toe tot de kascommissie. 
Nico van Paassen meldt zich aan als reservelid. 
 
6. Bestuursverkiezing 
De bestuursleden Marlies Wenneker en Leo Heijdra zijn dit jaar aftredend. 
Leo is herkiesbaar. Marlies is niet-herkiesbaar. Het bestuur draagt Sylvia vd 
Berg-Maat voor als nieuwe penningmeester. Sylvia stelt zich eerst voor aan 
de leden. Ze heeft al enkele maanden met Marlies meegelopen en heeft 25 
jaar ervaring als accountant. 
De secretaris meldt vervolgens dat er geen tegenkandidaten zijn 
voorgedragen. Onder applaus van de aanwezige leden wordt Sylvia gekozen 
en Leo herkozen. 
De voorzitter bedankt vervolgens Marlies voor het vele werk dat zij 15 jaar als 
penningmeester voor de ijsclub heeft verricht. Vooral in ijsperiodes was dat 
veel werk. Als dank hiervoor ontvangt zij een tegoedbon voor een uitstapje 
met haar man Arno. 
Marlies zegt het werk altijd met veel plezier te hebben gedaan. In ijsperiodes 
mag er op haar een beroep worden gedaan als vrijwilliger. 
 
7. Investeringsvoorstellen  
Tijdens de ledenvergadering in 2021 hebben de leden ideeën kunnen 
aandragen voor investeringen door de ijsclub. De ingebrachte ideeën zijn op 
pag. 14 in het jaarboekje opgenomen. 
Een commissie uit het bestuur heeft de ideeën verder onderzocht op 
haalbaarheid en uitgewerkt. 
Drie ideeën worden nu door de commissie verder uitgewerkt:  
- inzet aggregaat voor baanverlichting om kosten vastrecht netaansluiting te 
verlagen; 
- mogelijkheden kunstijsbaantje; 
- inzet zonnepanelen. 
Door een van de leden wordt opgemerkt dat een aggregaat niet echt 
duurzaam is. Het huren van een batterijpakket is duurzamer en volgens hem 
ook mogelijk.  
Voorts wordt door Wim Ammerlaan gezegd dat voor verlaging vastrecht ook 
een afsluiting van de zware aansluiting voor de baanverlichting buiten 
ijsperiodes door de netbeheerder mogelijk is. 
Investering voor een kunstijsbaan is erg groot (€ 60.000,-). Vanuit de leden 
wordt opgemerkt dat met onttrekking van warmte voor kunstijsbaan het 
clubgebouw verwarmd zou kunnen worden. 
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       Woudseweg 150,  2636AV Schipluiden 
      Tel. 06 1511 5101 
 

 

 
 
 
 
  

 
 

APK REPARATIE ONDERHOUD 
IN- EN VERKOOP 

van alle merken auto’s 
 
Dorpsstraat 55 
2636 CJ Schipluiden 
015-3808240 
info@autoserviceschenkeveld.nl 
www.AUTOSERVICESCHENKEVELD.nl 
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Zonnepanelen voor dekking elektraverbruik clubhuis lijkt interessant en 
haalbaar. Vervolgens licht Dirk Attema zijn idee toe voor inzet zonnepanelen 
in combinatie met kunstijs op de kinderbaan. De voorzitter zegt toe dat Dirk 
wordt uitgenodigd in de commissie om zijn plan verder te bespreken.  
 
8. Wat verder ter tafel komt / rondvraag 
Opgemerkt wordt dat er meer geïnvesteerd zou moeten worden in apparatuur 
voor het Opzoomeren aan de ijsbaan. Het onderhoudswerk is met de huidige 
apparatuur voor veel vrijwilligers te zwaar. 
 
9.   Sluiting 
De voorzitter bedankt tot slot de aanwezigen voor hun inbreng. In het 
bijzonder bedankt hij de medebestuursledenleden, commissies en andere 
vrijwilligers voor hun inzet bij de ijsclub.  
Hij sluit vervolgens om 21.45 uur de vergadering.  
Daarna wordt er onder het genot van een drankje en een hapje nog gezellig 
nagepraat. 
 
        Leo Heijdra 

Schaatsen op de Monsterwatering bij de Groeneveldse molen 
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     Accountants en belastingadviseurs met kennis van zaken 
 
     Kleveringweg 51 

     2616 LZ Delft 

     Telefoon: 015 - 214 50 41 

     Fax: 015 - 214 45 31 

 
 

 
 

 
 

www.holtkampdebakkerij.nl 
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CONTRIBUTIE EN INSCHRIJVING 2023-2024 
 
Van de leden die ons een machtiging tot automatische incasso hebben 
gegeven (ruim 99% van de leden) wordt het contributiebedrag omstreeks eind 
oktober automatisch van hun rekening afgeschreven.  
De leden die (nog) niet per automatische incasso betalen treffen bij dit 
boekje een nota aan. Daarin is ook een machtigingsformulier opgenomen 
waarmee alsnog betaling per automatische incasso kan worden gevraagd.  
I.v.m. administratie- en stijgende bankkosten wordt bij contributiebetaling per 
nota een opslag van € 2,- per nota aan u doorberekend.  
 
Bij inschrijving van nieuwe leden accepteren wij alleen nog maar 
betaling per automatische incasso!!!  
Het nieuwe eerste / hoofdlid betaalt bij inschrijving € 20,- en ontvangt daarbij 
het boek ‘Van IJslust tot Vlietland’ met 120 jaar ijshistorie in onze omgeving. 
 
 
Tarieven contributie / 
inschrijving 
2023-2024 

Bij betaling 
vóór  
15 november 

Bij betaling 
tijdens  
ijsperioden 

Nieuw 
lidmaatschap 

Lidmaatschap 
 
A. INDIVIDUEEL 
 
B. GEZINNEN 

 Hoofdlid 1) 
 Overige leden 

vanaf 18 jaar 
t/m 17 jaar 
 

Opslag betaling per 
nota 

 
 
         € 6,- 
 
 
         € 6,-  
 
         € 3,- 
         € 1,- 
 
         € 2,- 

 
 
        € 10,-  
 
 
        € 10,-  
 
        € 6,- 
        € 2,- 
 
  

 
 
      € 20,-  
   (incl. boek) 
 
      € 20,-  
   (incl. boek) 
      € 6,- 
      € 2,- 
 

Dagkaarten aan de 
ijsbaan 

 vanaf 16 jaar 
 t/m 15 jaar 
 

 
 
  
 

 
 
              

 
 
        € 3,- 
        € 2,- 
 

 

1) Per gezin is er ongeacht de leeftijd altijd één hoofdlid  
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SCHAATSEN SLIJPEN 
                          voor alle schaatsen en alle gewenste rondingen 
                                              kunt u bij ons terecht. 

Ook voor tweedehands kinderschaatsen en noren in alle maten. 
 
 Folkert Foekema  
 Prins hendriklaan 32 Den hoorn 
 tel.: 06-20508100 
 e-mail: foekies@kabelfoon.nl                     verzamelaar van oude schaatsen 
 
 

  

        Prinses Margrietlaan 10, 2635 JE Den Hoorn 
        Tel. 06 46373431 – mail: janvanpaassen@kpnmail.nl 
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IJsclub Vlietland ONLINE 

De ijsclub is al geruime tijd actief op het gebied van promotie en 
communicatie. Wellicht herkent u de borden tijdens een vorstperiode aan de 
Valbrug en op de kruising van de Zouteveenseweg en Keenenburgweg. 
Geel/Blauw in een vorstperiode - voor eenieder staat dit gelijk aan schaatsen 
bij IJsclub Vlietland. 

Ook online wordt er hard aan gewerkt. Al 
geruime tijd beschikt de ijsclub over een 
website waarmee wij onze leden op de 
hoogte houden. Deze website heeft het 
afgelopen jaar een upgrade gekregen, 
mede dankzij de Rabo Club Support, waar 
we enorm blij mee zijn. Daarnaast maken 
wij gebruik van Facebook en Instagram 
om onze leden te informeren; elk sociaal 
mediakanaal heeft namelijk zijn eigen 
doelgroep. Hierdoor plaatsen wij de 
(ijs)berichten op Facebook, Instagram en 
onze website. Hierin is de taakverdeling 
als volgt: de creatieve berichten komen voort uit de vrije geest van ijsmeester 
Theo, Remco publiceert deze op Facebook & Instagram, en Paul is 
verantwoordelijk voor de website. 

Met de eerder genoemde doelgroep doelen wij op verschillende 
leeftijdscategorieën. Wij zien dat veel leden tot en met 24 jaar gebruikmaken 
van Instagram, terwijl leden ouder dan 55 jaar vrijwel uitsluitend Facebook 
gebruiken. De website ontvangt diverse bezoekers waarvan we de 
achtergrond niet exact kunnen achterhalen. Wel zien we dat deze berichten 
razendsnel worden bekeken, met wel 1500-2000 kijkers op één dag. Op 
jaarbasis hebben wij circa 70.000 bezoekers op de website. Met Facebook 
bereiken we ook ongeveer 2000 mensen met onze (dagelijkse ijs-)berichten, 
terwijl Instagram een iets lager bereik heeft. Met deze combinatie proberen wij 
al onze leden te informeren.  

Er zijn ook uitdagingen met deze online platformen. Voor ons zijn dit de 
reacties van zowel leden als niet-leden. Mensen delen hun gedachten en 
foto's met ons, zowel via persoonlijke berichten aan de beheerders als via 
openbare berichten. Ook worden er vaak zeer specifieke vragen gesteld aan 
de beheerders waarop men snel antwoord verwacht. Reageren binnen 5 
minuten is iets wat tegenwoordig als de norm wordt beschouwd.  
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Wat men dan vergeet is dat onze vrijwilligers ook nog een baan hebben naast 
hun ijsclub passie en dus niet altijd direct kunnen antwoorden.  

 

 

Een mooi voorbeeld van onze communicatie is hoe de ijsberichten worden 
verzorgd. Tijdens een ijsperiode hebben de ijsmeesters en de online 
beheerders meestal tussen 7 en 8 contact. Een ‘klein probleempje’ is dat wij 
als beheerders vaak voor ons werk onderweg zijn rond die tijd. Daarom gaat 
er tijdens een ijsperiode altijd een laptop mee op reis. Een hotspot via de 
telefoon geeft ons overal internet (behalve ergens tussen de akkers in 
Zeeland bleek!!). Afgelopen ijsperiode was er zelfs een moment dat een van 
ons zo'n 100 km van huis was. De auto werd snel op de eerstvolgende 
parkeerplaats geparkeerd, waarna er werd ingelogd op de website van 
IJsclub Vlietland om de nieuwe ijsberichten snel op de website te zetten. Zo 
blijven we, zelfs op afstand, actief betrokken tijdens een ijsperiode om de 
leden snel van de juiste informatie te voorzien. U ziet ons alleen niet, wat wij 
zijn in de Cloud! 

Remco Jongbloed en Paul van Leeuwen 
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Rietdekkersbedrijf 
Firma Voogt 

Windrecht 53 
2636JC Schipluiden 
 
Tel: 015-3808775 
 
info@favoogt.nl 
www.favoogt.nl 

 

  

 

 
 

Hoveniersbedrijf 
Dorus v.d. Kraan 
 
Voor aanleg en onderhoud 
van uw tuin en bestrating 
 
 

Kloosterpad 63 

2635 DG Den Hoorn 
 
Tel.  015-2620486 
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KLIMAAT- EN WINTERONTWIKKELINGEN  
 
Zoals het niemand kan zijn ontgaan wordt het nieuws dagelijks beheerst door 
klimaatzorgen en weersextremen. Het spitst zich toe op stijging van 
koolstofdioxide, ofwel CO2 in de atmosfeer.  
Zoals bekend mag worden verondersteld is het CO2 gehalte nu ongeveer 
0,04% van de samenstelling van door ons ingeademde buitenlucht. Door ons 
uitgeademde lucht bevat 4 tot 5% CO2, ofwel ruim 100 keer meer dan de 
‘natuurlijke’ samenstelling van de buitenlucht.  
Zie o.a. https://nl.wikipedia.org/wiki/Lucht 
Naast de mens stoten industrielanden, met name de landen die in Oost Azie 
in sterke ontwikkeling zijn, veel CO2 uit. Het gevolg is dat sinds het industriële 
tijdperk het CO2 gehalte is gestegen van 0,03 naar 0,04% van de atmosfeer. 
Algemeen wordt gesteld dat CO2 en stikstof (78% van de buitenlucht) het 
meeste effect hebben op de temperatuur als gevolg van het zgn. 
broeikaseffect.  
   
Toch zijn er op internet nog veel wetenschappers die genuanceerde studies 
uitbrengen ten aanzien van de ontwikkelingen van CO2, doch critici krijgen 
weinig aandacht en worden al snel gekenschetst als klimaat-sceptici of 
klimaatontkenners. Toch is dit jammer, want naast de samenstelling van de 
atmosfeer zijn er veel meer invloeden die het klimaat sturen.   
Met de recent (25 augustus 2023) ingevoerde Digital Services Act waarmee 
men de zgn. desinformatie wettelijk gaat bestrijden en mogelijk strafbaar 
stellen, wordt elk – ook genuanceerd - tegengeluid verder gesmoord.  
zie: https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2023/08/25/dsa-
verplichtingen-voor-en-toezicht-op-allergrootste-online-platforms-ingegaan 
Wetenschap ontwikkelt zich echter juist door tegengestelde meningen en 
dwingt daardoor ook tot verder onderzoek. Dat wordt echter door de 
toegenomen wettelijke regeldruk van overheden en gelieerde 
adviesorganisaties meer en meer teniet gedaan. 
 
Zoninvloed 
Naast de dempende werking op de temperatuur van wereldzeeen, van 
bossen en open landschappen en de opwaartse werking van stedelijke 
bebouwde omgeving is natuurlijk de grootste invloed op de gemiddelde 
temperatuur de ZON. Het verdient echt aanbeveling om zich te verdiepen in 
de vele publicaties die er in de loop der tijd rondom dit onderwerp zijn 
verschenen.  
Een overzicht van wetenschappelijke studies is oa te vinden op:  
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https://notrickszone.com/2017/06/12/20-more-new-papers-link-solar-forcing-
to-climate-change-now-80-sun-climate-papers-for-2017 
Ook zijn er zeer veel websites te vinden die –ook kritische- studies omtrent 
klimaatindicatoren nader toelichten. Al met al zeer de moeite waard om eens 
op een regenachtige winterdag te bestuderen.  
Dit zolang de kritische informatie op internet nog wordt toegelaten. 
  
Merkwaardig blijft voor mij ook dat het door de Verenigde Naties opgerichte  
en alom geciteerde IPCC (Intergovernmental Panel on Climate Change) in 
haar rapporten AR1, uitgebracht in 1990, tot AR6, uitgebracht in 2021, 
nauwelijks aandacht besteed aan de rol van de zonnestralingsfactor in de 
wereldwijde temperatuurstijgingen. Zie: 
https://nl.wikipedia.org/wiki/Intergovernmental_Panel_on_Climate_Change 
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Temperatuurmeting 
Waar het gaat over het vaststellen en de ontwikkeling van de gemiddelde 
temperatuur valt op dat 95% van de meetstations liggen in de 
geindustrialiseerde werelddelen, met name de Verenigde Staten, Europa en 
Oost Azie. In de meer noordelijk en zuidelijk gelegen gebieden zijn slechts 
beperkt meetstations. Daarnaast bestaat 70% van de aardoppervlakte uit 
water en deze worden niet meegenomen voor berekening van de gemiddelde 
temperatuur. De meetgegevens beperken zich daar vrijwel uitsluitend tot de 
water-oppervlakte temperatuur.  
 
Critici melden dat veel meetstions in de loop der tijd meer en meer liggen bij 
warmtebronnen, doordat industieterreinen en stedelijke gebieden sterk 
uitbreiden. Ook velden met zonnepanelen reflecteren de zonnewarmte, daar 
de warmte niet opgenomen wordt in de bovenste aardlaag. Enerzijds wordt de 
zonnestraling als terechte energiebron gebruikt wat dus ook zorgt voor 
warmte-eilanden, anderzijds wordt ditzelfde effect niet of nauwelijks 
meegenomen in de klimaatdiscussie. 
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Winterontwikkeling 
Als we kijken naar de verschillende indicatoren die invloed gaan hebben op 
het komende winterseizoen dan is er nog geen reden voor direct optimisme. 
De verschillende weersplatforms gaan uit van een veelal zuidelijke en 
zuidwestelijke luchtstroming. Er zijn overigens nog weinig uitgesproken 
verwachtingen te vinden. 
De temperatuur van Noordzee, Oostzee en delen van de Atlantische oceaan 
liggen momenteel 1 tot 4 graden boven normaal. Echter de eerste serieuze 
winteruitbraak zal midden oktober uitbreken over Scandinavië en Oost Europa 
wat leidt tot een sneeuwdek op 2/3 deel van Scandinavië. 
De circulatiepatronen boven het Noordpoolgebied zijn allesbepalend voor de 
mogelijk uitstroom van koude lucht naar West Europa; hier en daar wordt 
gemeld dat er al vroeg een zgn. Polar Vortex zou kunnen ontstaan, dit is een 
splitsing in de drukgebieden in het Arctisch gebied. In zo’n situatie is er meer 
zicht op naar zuidelijk gebied gerichte kou-uitbraak en mogelijk bij ons 
noordelijke/oostelijke luchtstromingen. Alleen vanuit die hoek kan de 
gewenste winterkou ons bereiken. Volgend jaar doen we er weer verslag van! 
 
Aad van Winden, 2 oktober 2023 
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Groen schoolplein drainage daktuinen binnen-

beplanting bestrating tuinontwerp jaarrond 

onderhoud boomverzorging beplanting-advies 
snoeien beregening hagen knippen gladheid-
bestrijding groeiplaatsverbetering geraniumzuilen 
voor- en najaarsonderhoud ziekten- en plagenbe-
strijding grond- en graafwerkzaamheden duurzaam 
onkruidbeheer sedumdaken stobben frezen 
beplantingen waterbeheersing gazononderhoud 
hanging baskets 

 
  Lotsweg 6    2635 NB Den Hoorn   

 070 396 6690   www.hoveniervanderheijden.nl  
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Het hele jaar geopend voor: 
Lunch 
Brunch 
Diner 
Buffet 

High Tea & High Wine 
Feesten & Partijen 

 
Kijk voor de openingstijden en meer informatie op 

www.vlietzicht.com 
 

 


